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Stimate Domnule Ministru,

Contextul defavorabil în care ne aflăm, acela de pandemie, a afectat în ultimii ani considerabil
ramurile esențiale ale statului român, printre care și sistemul sanitar.

O problemă des întâlnită în ultima perioadă este aceea a impedimentului realizării unui avort la
cerere în spitalele de stat.

Asociația FILIA din România a relatat că, în aprilie 2019, doar 11% din cele 112 spitale de
stat chestionate de ea ofereau servicii de avort, iar în capitala București nu exista nici unul.

În anul 2020, Ministerul Sănătății a colectat informații de la 134 spitale de stat și 16 clinici
private rezultând faptul că 55 fac avorturi la cerere (și unul face avort medicamentos)(42.3%),iar

78 NU fac avorturi la cerere (57.7%),

Tot mai multe femei se confruntă cu răspunsuri negative din partea spitalelor atunci când doresc
să facă întrerupere de sarcină, iar multe dintre ele nu își permit financiar să apeleze la o clinică
privată, deoarece tarifele sunt foarte mari. Din această cauză, femeile decid să facă întreruperi
de sarcină acasă, punându-și viața în pericol.
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Unul din motivele principale este acela că Guvernul a considerat avortul o „procedură care nu

este urgentă și poate fi reprogramată” în contextul în care sistemul de sănătate se luptă cu
pandemia. Ministerul Sănătății nu a luat măsuri pentru asigurarea desfășurării normale a punerii
în practică a deciziei de întrerupere a unei sarcini, intervenție care nu poate aștepta.

Pe fondul problemei menționate, adresez următoarele întrebări la care sper că veți binevoi să
oferiți un răspuns:

1. Care sunt măsurile pe care le veți lua în vederea asigurării posibilității avorturilor în
spitalele de stat?

2. De ce nu se poate ca întreruperile de sarcină să fie considerate intervenții chirurgicale
ce trebuie realizate la timp, la orice spital de stat?

3. De ce nu există reglementări privind deblocarea accesului la avort în contextul
pandemiei?

4. Când se vor putea face avorturi la cerere dacă pandemia continuă?

Doresc să vă asigur de întreaga mea disponibilitate la dialog și colaborare.

Solicit răspuns scris și pe email la adresa silvia.dinica@senat.ro.
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